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Abstract (en)
An oscillator (12) with frequency control input (14) transmits a drive signal (s) with adjustable drive frequency (f) to the ultrasonic transducer (8)
provided in a liquid (4) for the purpose of atomisation. In order to maintain the optimum operating point (f<*>) in each case, a frequency adjustment
branch (20) is provided according to the invention via which branch the drive frequency (f) is adjusted as a function of the signal (U) tapped off at
the ultrasonic transducer (8). This frequency adjustment branch (20) preferably comprises an amplitude demodulator (22), a bandpass filter (24) and
a microprocessor (26). The latter also serves to trigger a test pass at the start of an atomisation process in order to determine whether the current
working frequency of the ultrasonic transducer (8) lies below or above the optimum working frequency (f<*>). <IMAGE>

Abstract (de)
Ein Oszillator (12) mit Frequenzsteuereingang (14) gibt ein Ansteuersignal (s) mit einstellbarer Ansteuerfrequenz (f) an den zur Zerstäubung
vorgesehenen Ultraschallwandler (8) in einer Flüssigkeit (4) ab. Um jeweils den optimalen Betriebspunkt (f<*>) einzuhalten, ist erfindungsgemäß
ein Frequenz-Nachführzweig (20) vorgesehen, über den die Ansteuerfrequenz (f) in Abhängigkeit von dem am Ultraschallwandler (8) abgegriffenen
Signal (U) nachgeführt wird. Dieser Frequenz-Nachführzweig (20) umfaßt bevorzugt einen Amplituden-Demodulator (22), ein Bandfilter (24) und
einen Mikroprozessor (26). Letzterer dient auch zur Auslösung eines Testlaufs zu Beginn eines Zerstäubungsvorgangs, um festzustellen, ob die
aktuelle Arbeitsfrequenz des Ultraschallwandlers (8) unterhalb oder oberhalb der optimalen Arbeitsfrequenz (f<*>) liegt. <IMAGE>
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